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Spørgsmål nr. 1 fra Folketingets Finansudvalg vedrørende aktstykke 

om oprettelse af ny beredskabsafdeling i Justitsministeriets departe-

ment som følge af COVID-19:

”Hvad kan ministeren oplyse om årsagen til, at regeringen har 

valgt at placere den nye styrelse under Justitsministeriet og ikke 

for eksempel under Sundhedsministeriet?”

Svar:

Styrelsen for Forsyningssikkerhed vil i første omgang fokusere på opbyg-

ning og styring af lagre af værnemidler, kritiske ressourcer og andet udstyr 

i forbindelse med COVID-19, men det langsigtede formål med styrelsen er 

at understøtte samfundets beredskab i forhold til andre fremtidige kriser, 

hvor man kan forudse knaphed på kritiske ressourcer. Det gælder ikke kun 

pandemier og andre sundhedsmæssige kriser. Styrelsen vil være en videre-

udvikling og formalisering af det arbejde, som hidtil i forbindelse med ind-

satsen med at bekæmpe COVID-19 har været varetaget af Den Nationale 

Operative Stab under Rigspolitiet. Derfor er det også vurderingen, at det er 

meningsfuldt, at styrelsen placeres på Justitsministeriets område i stedet for 

på f.eks. sundhedsområdet.

 

Særligt for så vidt angår sundhedsmæssige kriser er formålet for styrelsen 

at levere merværdi i konkrete situationer, hvor sundhedsmyndighederne er 

under et ekstraordinært pres, og hvor styrelsen vil kunne aflaste sund-

hedsmyndighederne på områder, der ikke er sundhedsfaglige kerneopgaver. 

Styrelsen vil helt naturligt skulle løse sine opgaver i et meget tæt samarbejde 

med bl.a. sundhedsmyndighederne og øvrige beredskabsmyndigheder. 
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